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Binnen de vaste commissie voor Economische Zaken hebben enkele 
fracties de behoefte een aantal vragen en opmerkingen voor te leggen aan 
de minister van Economische Zaken over de Energieraad die op 7 juni a.s. 
in Luxemburg plaatsvindt. 

De volledige agenda is opgenomen aan het eind van het verslag. 

De voorzitter van de vaste commissie voor Economische Zaken,
Hamer 

De griffier van de vaste commissie voor Economische Zaken,
Franke 
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I. Vragen en opmerkingen vanuit de fracties  

Vragen van de leden van de VVD-fractie 

De leden van de VVD-fractie hebben met interesse kennisgenomen van de 
stukken behorende bij het schriftelijk overleg over de Energieraad d.d. 
7 juni 2013. Zij hebben daarover nog een aantal vragen. 

De minister schrijft dat de Raad naar verwachting raadsconclusies zal 
aannemen over de Commissiemededeling over de interne energiemarkt 
die op 15 november 2012 is uitgebracht. Onderdeel van die conclusies is 
onder andere de positie van (kwetsbare) consumenten op de energie-
markt. Die wordt als een van de grootste uitdagingen gezien. Tegelijkertijd 
leidt de zware focus van de Europese Commissie op het instellen van 
allerlei verschillende -soms conflicterende- doelstellingen voor 
hernieuwbare energie en energiebesparing tot stevige prijsstijgingen van 
energie. Wat betreft de VVD-fractieleden is het tegenstrijdig om enerzijds 
de energiekosten ongebreideld hard te laten oplopen en anderzijds 
krokodillentranen te huilen over het feit dat bepaalde consumenten-
groepen last hebben van de stijgende energiekosten. De leden van de 
VVD-fractie hebben hier in het vorige schriftelijk overleg ook aandacht 
voor gevraagd, maar geen eenduidig en volledig antwoord op gekregen. 
Graag horen zij of de minister hun zienswijze in dezen deelt en wat hij 
hierover aan zijn collega’s in Brussel zal melden. 

De VVD-fractieleden lezen verder dat enkele lidstaten, waaronder 
Frankrijk, ruimte wil behouden om consumentenprijzen van energie door 
de overheid vast te laten stellen. Dit is het paard achter de wagen 
spannen, want de hoge energieprijzen zijn een direct gevolg van 
overheidsbeleid. De leden van de VVD-fractie willen de minister vragen of 
hij nadrukkelijk wil sturen op grotere samenwerking tussen lidstaten bij 
het halen van de doelstellingen voor hernieuwbare energie. Verder zijn de 
leden verheugd dat een groot aantal andere lidstaten, waaronder 
Nederland, het standpunt hanteert dat marktgebaseerde prijzen essentieel 
zijn voor een goed functionerende interne markt. Zij steunen de minister 
volmondig in die inzet en vragen hem dit krachtig ter tafel te brengen 
tijdens de Raad. Tegelijkertijd zien de leden van de VVD-fractie dat er 
steeds meer overheidsingrijpen in de energiemarkt plaatsvindt. Kan de 
minister uitleggen hoe hij in Europa gaat pleiten voor een gelijk speelveld, 
zodat ingrepen in verschillende landen niet leiden tot concurrentiever-
schillen tussen de verschillende lidstaten? 

Voor de zomer zal de Europese Commissie niet-bindende richtsnoeren 
voor hernieuwbare energie presenteren die noodzakelijk zijn om te 
verzekeren dat stimuleringsystemen de markt niet verstoren, maar het 
marktfalen juist corrigeren. Zo moeten subsidiesystemen de productie van 
hernieuwbare energie zo bevorderen dat het blijft reageren op prijs-
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prikkels van de energiemarkt. Kan de minister aangeven wanneer hij 
denkt deze richtsnoeren van de Europese Commissie te verwachten? 

Op de agenda van de Raad staan ook de externe betrekkingen op 
energiegebied van de Europese Unie. In dit kader zullen het Ierse 
EU-voorzitterschap en de Europese Commissie informatie geven over 
onder andere de betrekkingen van de EU met Rusland, het Internationaal 
Energieagentschap, de zuidelijke corridor (de energieverbinding van de 
EU met Centraal-Azië en de Kaukasus), en een memorandum van 
overeenstemming met Algerije over energie. Het betreffen onderwerpen 
die voor de energievoorziening van Europa van wezenlijk belang zijn. Op 
dit moment zijn de VVD-fractieleden echter geen documenten of andere 
informatie bekend die bij dit agendapunt besproken worden. Kan de 
minister meer informatie verschaffen over deze onderwerpen? 

De VVD-fractieleden lezen verder dat tijdens de Energieraad van 
22 februari jl. de lidstaten nog van mening verschilden over de nationale 
capaciteitsmechanismen, vergoedingssystemen die moeten zorgen voor 
voldoende beschikbare productiecapaciteit om de leveringszekerheid te 
waarborgen. Welke maatregelen zijn volgens de minister nog noodzakelijk 
om voldoende beschikbaarheid van capaciteit voor gastransport tussen 
Nederland en Duitsland en tussen Nederland en België te garanderen? 

Vragen van de leden van de PvdA-fractie 

De leden van de fractie van de PvdA hebben met belangstelling kennisge-
nomen van de agenda voor de energieraad van 7 juni 2013. Deze leden 
willen het kabinet de volgende punten meegeven. 

De leden van de PvdA-fractie zijn tevreden over de inzet van het kabinet 
wat betreft het versterken van het Emissiehandelssysteem (ETS). Wat is 
momenteel de stand van zaken? 

Verder vragen de leden van de PvdA-fractie de minister om toe te lichten 
wanneer de Europese Commissie de inventarisatie naar schaliegas-
winning heeft afgerond. 

Deze leden steunen de inzet van de het kabinet om vast te houden aan het 
5%-plafond voor conventionele biobrandstoffen in 2020. Tevens steunen 
deze leden de inzet van het kabinet om gewasspecifieke ILUC-factoren in 
te voeren. 

De leden van de PvdA-fractie steunen het kabinet in haar wens om 
stimuleringsregimes voor duurzame energie beter op elkaar te laten 
aansluiten maar zien direct het probleem dat de inzichten over welke 
systeem het beste is, ver uit elkaar liggen. Welke mogelijkheden ziet de 
minister om toch tot meer overeenstemming te komen? 

De leden van de PvdA-fractie zijn tot slot positief over de voorlopige 
conclusie van de Europese Commissie dat het gezamenlijke doel van 20% 
hernieuwbare energie in 2020 gehaald kan worden. De Europese 
Commissie geeft wel aan dat de huidige economische crisis een risico 
vormt voor het halen van de doelstellingen. Kan de minister wat concreter 
zijn over die risico’s? Zijn de investeringen inderdaad al zichtbaar 
teruggelopen? Wat is de prognose voor de komende jaren? 
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Vragen van de leden van de PVV-fractie 

De leden van de PVV-fractie hebben met veel ongenoegen kennisge-
nomen van de agenda van de informele energieraad. Deze leden blijven 
het krankzinnig vinden dat er kostbare landbouwgrond en voedsel wordt 
verspild voor de productie van biobrandstoffen. Positief puntje is dat door 
het ILUC-voorstel gekeken wordt naar de CO2 uitstoot van de productie 
van biobrandstoffen. De leden van de PVV-fractie vragen of er in 
navolging hiervan ook bij andere zogenaamd duurzame producten 
rekening gehouden gaat worden met de CO2-uitstoot die bij de productie 
ervan vrijkomt, zoals elektrische auto’s en windmolens? Immers, indien bij 
biobrandstoffen deze netto-CO2 uitstoot wordt meegeteld, dan blijkt dat 
dit niet beter is dan fossiele brandstoffen, zo vermeldt het rapport 
«Voedsel in de tank!?» van Oxfam Novib. Daardoor voldoen deze 
biobrandstoffen niet meer aan de voorwaarde om in aanmerking te 
komen voor duurzaamheidssubsidies of blijft de minister desondanks 
doorgaan met subsidiëren terwijl dit geen effect heeft op de door dit 
kabinet beoogde CO2-reductie? 

Overigens, de leden van de PVV-vragen vragen tevens of in het 
ILUC-voorstel ook met de andere effecten van de productie van biobrand-
stoffen wordt rekening gehouden die in het zojuist genoemde rapport 
staan? Wordt er bijvoorbeeld ook gekeken naar hoeveel mensen er 
omkomen van de honger als gevolg van de productie van biobrand-
stoffen? Volgens de Wereldbank gaat dit naar schatting immers om zo’n 
43 miljoen mensen. De leden van de PVV-fractie wijzen de minister er 
overigens nog eens fijntjes op dat er in 2008 middels de motie Madlener 
(Kamerstuk 22112, nr. 645) al op deze problematiek is gewezen. Daarin 
werd dan ook opgeroepen om de productie van uit voedsel gemaakte 
biobrandstoffen te stoppen hetgeen helaas op onvoldoende steun kon 
rekenen vanuit de Kamer. Is de minister nu echter wel van mening dat 
deze nadelige effecten van biobrandstoffen dusdanig groot zijn om alsnog 
uitvoering te geven aan het verzoek uit de motie? Of vind deze minister 
het nog steeds te rechtvaardigen dat er wereldwijd miljoenen slachtoffers 
vallen doordat er voedsel in de tank verdwijnt? 

Verder kwamen de leden van de PVV-fractie nog een aantal opmerkelijke 
beweringen tegen in het verslag over de afgelopen energieraad. Daarin 
wordt door Commissaris Oettinger gesteld dat sommige technologieën 
vrijwel zonder ondersteuning concurreren met fossiele aanhangers. Deze 
leden zijn erg benieuwd op welke technologieën deze Commissaris hier 
doelt en of dat ook betekent dat de subsidies op deze vormen van 
duurzame energie op korte termijn gaan verdwijnen? Daarnaast gaf een 
aantal lidstaten aan met een dermate grote overcapaciteit te zitten dat ze 
het overaanbod niet kwijt kunnen. Kan de minister aangeven om welke 
lidstaten naast Duitsland dit gaat en welke mogelijkheden de minister ziet 
om ook uit deze lidstaten gratis of zelfs met geld toe deze elektriciteit 
binnen te halen? 

II. Antwoord / Reactie van de minister  

III. Volledige agenda  

Brief regering – minister van Economische Zaken, H.G.J. Kamp – 17 mei 
2013 
Geannoteerde agenda Energieraad 7 juni 2013 – (Kamerstuk 21 501-33, 
nr. 421) 

Brief regering – minister van Economische Zaken, H.G.J. Kamp – 17 mei 
2013 
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Verslag van de Informele Energieraad van 23 en 24 april 2013 – 
(Kamerstuk 21 501-33, nr. 420)
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